
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 18. januar 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 210 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 210:  

”Har ministeren kendskab til, at man i andre lande har forsøgt at begrænse mikrobøl-

gestråling på grund af øget sygdomsrisiko?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen har jeg indhentet bidrag fra Sundhedsstyrelsen, Strålebeskyt-

telse (SIS), der oplyser følgende, som jeg kan henholde mig til: 

 

”Sundhedsstyrelsen er bekendt med, at der er enkelte lande, regioner eller kom-

muner, der med forskellige begrundelser har etableret begrænsninger for udsættelse 

for radiofrekvente elektromagnetiske felter. Sundhedsstyrelsen kender ikke til bag-

grunden for de enkelte begrænsninger, eksempelvis om de er begrundet i en påstået 

øget sygdomsrisiko eller andre forhold. 

 

Sundhedsstyrelsen kan i øvrigt oplyse, at de danske anbefalinger på området er 

sammenlignelige med anbefalinger i lande, vi normalt sammenligner os med, herun-

der specielt de øvrige nordiske lande.  Vi kan desuden oplyse, at der ikke i EU er etab-

leret fælles retningslinjer for medlemsstaterne med henblik på begrænsninger på 

området rettet mod borgere.” 
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